
Μια ξεχωριστή μέρα για την Ηλεία

 

Από την ομιλία του Μ. Μπαλαούρα, Βουλευτή Ηλείας του ΣΥΡΙΖΑ στη συζήτηση στην Επιτροπή της
Βουλής για την έγκριση των 6 εργολαβιών για τον Πάτρα-Πύργος ως σύγχρονου αυτοκινητόδρομου.

Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ολοκλήρωσε το τελματωμένο έργο της Εθνικής Οδού Κορίνθου – Πατρών. Όπως
ολοκληρώσαμε και όλα τα έργα αυτοκινητοδρόμων που οι προηγούμενες κυβερνήσεις άφησαν ημιτελή:
Ιόνια Οδός, σήραγγες Τεμπών, Ε.Ο. Τρίπολης – Καλαμάτας – Σπάρτης, Ε.Ο. Κεντρικής Ελλάδας,
Εγνατία, έργα  που καρκινοβατούσαν επί δεκαετίες. Επιπλέον πάνε προς ολοκλήρωση έργα, όπως ο
Ε65 και ο ΒΟΑΚ, συνολικού ύψους 2,6 δισ.

Σε ό,τι αφορά τον δρόμο Πατρών-Πύργου έχουν γίνει εγκλήματα από τις προηγούμενες κυβερνήσεις.
Το μεγαλύτερο από όλα το διέπραξε η κυβέρνηση Σαμαρά-Βενιζέλου το 2013, αφαιρώντας το κομμάτι
αυτό από τη σύμβαση παραχώρησης της Ολυμπίας Οδού! 

Δε μπορώ να μην απευθύνω ερωτήματα προς τους Κ. Καραμανλή και Γ. Κουτσούκο: 

Γιατί δεν υποβλήθηκε ποτέ στην ΕΕ φάκελος μεγάλου έργου;
Γιατί δεν υπήρξε ανάλυση κόστους-οφέλους που να δικαιολογεί τη
δημιουργία σύγχρονου αυτοκινητόδρομου;
Γιατί δε διασφαλίστηκε χρηματοδότηση;
Γιατί οι μελέτες για τα αδρανή υλικά αποδείχτηκαν αναξιόπιστες;
Γιατί η προκήρυξη του δήθεν διαγωνισμού το 2015 θεωρήθηκε «φωτογραφική»
υπέρ συγκεκριμένων εργολάβων της Κορίνθου-Πατρών;

Αντί να προβούν σε αυτοκριτική, προσπαθούν να ξεγελάσουν τους Ηλείους.

Διασπάθισαν και εδώ τα χρήματα του ελληνικού λαού.

Από το 2015 τα έργα μπήκαν στο μικροσκόπιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης,  γιατί το  Ευρωπαϊκό
Ελεγκτικό Συνέδριο διαπίστωσε ευρεία διασπάθιση δημοσίου χρήματος, ενώ ειδικά για τον
αυτοκινητόδρομο της  Ολυμπίας Οδού εκτίμησε ότι είχαμε αύξηση του κόστους κατά 60%, με
ταυτόχρονη μείωση της έκτασης του δρόμου κατά 45% (Πάτρα-Καλό Νερό).

Με άλλα λόγια και ο σκύλος χορτάτος (οι εργολάβοι) και η πίτα ολάκερη (η κυβέρνηση Σαμαρά-
Βενιζέλου).

https://makisbalaouras.gr/%ce%bc%ce%b9%ce%b1-%ce%be%ce%b5%cf%87%cf%89%cf%81%ce%b9%cf%83%cf%84%ce%ae-%ce%bc%ce%ad%cf%81%ce%b1-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd-%ce%b7%ce%bb%ce%b5%ce%af%ce%b1/


Άρα, για να προχωρήσει οποιοδήποτε νέο έργο, έπρεπε πρώτα να περάσει από το μικροσκόπιο των
ελεγκτικών μηχανισμών της Κομισιόν. Επιπλέον, έπρεπε να υπάρξει μελέτη βιωσιμότητας, που να
δείχνει πόσο οικονομικά βιώσιμο είναι το έργο.

Όλα αυτά οδήγησαν την Κομισιόν να δηλώσει ότι το έργο δεν θα γίνει ως αυτοκινητόδρομος, αλλά
με μικρή επέκταση του υπάρχοντος δικτύου,  χωρίς διαχωριστικό διάζωμα.

Σύγχρονος δρόμος, όχι πια σκοτώστρα

Εμείς ξεκινήσαμε από την αρχή όλες τις διαδικασίες για την αδειοδότηση και τη χρηματοδότηση
του Πάτρα-Πύργος ως σύγχρονου αυτοκινητόδρομου:

1.Η Κομισιόν ήταν αρνητική απέναντι στη δημιουργία του Πάτρα-Πύργος ως σύγχρονου
αυτοκινητόδρομου, επειδή υπολόγιζε το κόστος του έργου με βάση τα δεδομένα των προηγούμενων
εργολαβιών, π.χ. της εργολαβίας για το Κόρινθος-Πάτρα, όπου οι «εθνικοί εργολάβοι» είχαν δώσει
εκπτώσεις μόλις 12,3%-23%. Με αυτό το κόστος όμως δεν είχαμε καμία πιθανότητα να πάρουμε
έγκριση για τη μελέτη βιωσιμότητας.

2.Για την επιλογή να σπάσει το έργο σε 8 κομμάτια και διαγωνιστικές διαδικασίες έχουν ειπωθεί
πολλά. Αν δεν γινόταν έτσι, δε θα υπήρχε ανταγωνισμός, κάτι που είχε ως συνέπεια οι εκπτώσεις
να φτάσουν το 50% !

Έτσι, χάρις σε αυτές τις εκπτώσεις, ο τεχνικός σύμβουλος Jaspers και3.
ακολούθως η Κομισιόν ενέκριναν το έργο, ενώ στη συνέχεια εγκρίθηκε η
χρηματοδότηση του από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων που εξετάζει
οικονομικά τα έργα.

«Μια αιωνιότητα και μια μέρα»

Σημειώνω ότι η έγκριση ενός μεγάλου έργου δεν δίνεται από τη μια μέρα στην άλλη. Χρειάστηκαν
συνολικά περίπου δυο χρόνια, προκειμένου να διασφαλίσουμε με πάρα πολλή μεγάλη προσπάθεια την
έγκριση του ως αυτοκινητόδρομου, άρα καθυστέρησε και η ολοκλήρωση των διαγωνιστικών
διαδικασιών.

Νομίζω πως κανένας Ηλείος δεν θα ήθελε να φτιάχναμε έναν δρόμο με ελάχιστες βελτιώσεις σε
σχέση με τη σημερινή κατάσταση.

Σαράντα χρόνια κυβερνούσαν η Νέα Δημοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και στην Ηλεία δεν έφτιαξαν ούτε ένα
χιλιόμετρο δρόμου, παρέμειναν οι «σκοτώστρες». Επέλεξαν να σταματήσει ο αυτοκινητόδρομος στην
Κόρινθο.  Με άλλα πιο «προσοδοφόρα» ασχολούντο. 

Εμείς τα καταφέραμε, χωρίς υπερβάσεις και χωρίς κίνδυνο παραπομπής της χώρας μας  στο
Ευρωπαϊκό Δικαστήριο. Πήραμε την άδεια για αυτοκινητόδρομο, όπως τη θέλαμε, με χαμηλό κόστος
και με χρηματοδότηση από την ΕΕ.

Σήμερα θυμάμαι το φιλμ του Θ. Αγγελόπουλου, «Μια αιωνιότητα (εσείς) και (κατ’ αναλογία, εμείς)
μια μέρα»!

Και δακτυλίδι που ενώνει την Ηλεία καθέτως, οριζοντίως και εγκάρσια

Τα καλά νέα δεν σταματούν όμως εδώ. Δυστυχώς, η δημιουργία σύγχρονου αυτοκινητόδρομου Πύργος-
Καλό Νερό δεν είναι υλοποιήσιμη, καθώς υπάρχουν αποφάσεις του ΣτΕ που απαγορεύουν τον αρχικό
σχεδιασμό, αλλά και λόγω του πολύ μεγάλου κόστους νέας χάραξης σε ορεινές διαδρομές, που
ξεπερνά τα 150 εκατομμύρια.

Η κυβέρνηση ωστόσο θα προχωρήσει στο έργο αναβάθμισης του υπάρχοντος δρόμου. Έτσι, με
προϋπολογισμό ύψους 20 εκ. για την αναβάθμιση του δρόμου Πύργος-Καλό Νερό, προχωρούν τα τεύχη
δημοπράτησης.

Επομένως και στους υπόλοιπους, παρατημένους από τις προηγούμενες κυβερνήσεις, δρόμους, που
ενώνουν αρχαιολογικούς χώρους και προσφέρουν πρόσβαση σε άλλους Νομούς, ήδη αρχίζουν έργα που



θα αναβαθμίσουν ριζικά την Ηλεία.

Πηγή: https://left.gr

Δείτε το βίντεο από την ομιλία του Μ. Μπαλαούρα στην Επιτροπή της Βουλής 

https://left.gr/node/282766

